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Protokół Nr 16/2011 

 

z Sesji Rady Gminy w Nowym Korczynie, która odbyła się w dniu 19 grudnia 2011r. w sali 

narad Urzędu Gminy przy ul. Buskiej.  

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy  Paweł Kulik.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 14 radnych Rady Gminy oraz  Starosta Buski Jerzy Kolarz, 

Wójt Paweł Zagaja, Sekretarz Gminy Józef Boduszek, Skarbnik Gminy Joanna Parlak, 

Kierownik PT KRUS w Busku- Zdroju Andrzej Materek, Dyrektor BOSzS Izabela 

Błaszczyk- Pałys, Kierownik GOPS Sławomir Wawrzeniec, Dyrektor ZGK Czesław 

Bednarski, Komendant Straży Gminnej Zbigniew Percik, Dyrektor SP w Brzostkowie Joanna 

Chaczyk, Dyrektor SP w Starym Korczynie Bożena Kruk, Dyrektor SP w Nowym Korczynie 

Bogusława Ziętara,   przedstawiciel PCPR w Busku Zdroju Dariusz Szczepaniak,  inspektor 

UG Danuta Zborowska, sołtysi oraz mieszkańcy. 

 

Sesję rozpoczęto o godz.15
05

, a zakończono o godz. 19
45

.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Wójta z działalności w okresie między Sesjami. 

5. Informacja pana Kierownika PT KRUS w Busku- Zdroju Andrzeja Materka o 

działalności placówki 

6. Omówienie przez przedstawiciela PCPR w Busku- Zdroju propozycji z zakresu 

projektu „Nowy Zawód- Nowy Strat 2012.    

7. Interpelacje radnych. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a.  uchwalenia zmian w budżecie gminy Nowy Korczyn na 2011 rok,  

b. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2011-2017,  

c.  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2012 rok,  

d. przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok, 

e. uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Nowy Korczyn,  

f. rozważenia zasadności ponownego przystąpienia Gminy Nowy Korczyn do 

Związku Międzygminnego NIDA 2000 w Startym Korczynie. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad Sesji.   

 

Ad. 1.  

Przewodniczący RG  Paweł Kulik  powitał zebranych i o godzinie 15
05

 otwarł obrady 

szesnastej sesji, oświadczając, że ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, 
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a bezwzględną większość stanowi 8 radnych, zgodnie z listą obecności aktualnie na sali 

znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Ad. 2. 

Pan Przewodniczący RG poddał pod jawne głosowanie zaproponowany porządek obrad, 

w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu, po czym 

p. Przewodniczący RG stwierdził, że porządek obrad został przyjęty przy jednym głosie 

wstrzymującym się.  

 

Ad. 3. 

Następnie Przewodniczący RG poddał pod głosowanie jawne protokół z poprzedniej sesji 

RG, w  którym: za – było 13 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu, nikt nie wyraził 

sprzeciwu, po czym stwierdził, że protokół poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 4.  

Pan Wójt Paweł Zagaja przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami: 

1. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami Brzostkowa dotyczące zagospodarowania 

przestrzeni po bazie GS, gdyż docierały błędne informacje o rzekomej sprzedaży tego 

placu.  

2. Wraz z materiałami na sesję radni i sołtysi otrzymali informację dotyczącą działań 

podjętych przez instytucje zmierzających do przyznawania odszkodowań rolnikom 

z terenu województwa świętokrzyskiego z tyt. zarażenia upraw bakterią E-coli oraz 

wykaz numerów telefonu, pod którymi jest pełniony dyżur w ssprawie zimowego 

utrzymania dróg.   

3. Zwrócono się do Powiatu Buskiego oraz Dyrektora ZOZ w Busku- Zdroju w sprawie 

możliwości utworzenia zakładu opiekuńczo- leczniczego w budynku po byłej szkole 

w Ostrowcach. 

4. Uczestniczył w rozdaniu stypendiów Fundacji Zofii i Władysława Pokusów 

Wspierania Edukacji Młodzieży Wiejskiej dla studentów z terenu Gminy Nowy 

Korczyn.  

5. Zostało zlecone opracowanie techniczno- ekonomiczne prac remontowo- 

konserwatorskich cmentarza wojennego we wsi Czarkowy w związku  ze zbliżająca 

się rocznicą wydarzeń jakie miały tam miejsce. Wniosek o wsparcie  w tych pracach 

będzie złożony do odpowiednich instytucji.   

6. Odbyło się zebranie z mieszkańcami Grotnik Dużych i Nowego Korczyna w sprawie 

umów na ścieki i na wodę w związku  przekształceniem ZGK. 

7. Podpisano akt notarialny na zakup lokalu po dawnym przedszkolu w Brzostkowie.  

8. W porozumieniu z PZD w Busku- Zdroju trwa odmulanie rowów przy drogach 

powiatowych w miejscowości Górnowola i Pawłów.  

9. Odbyło się spotkanie wójtów z powiatu buskiego dotyczące zakupu energii na 2012-

2013 rok na oświetlenie uliczne i budynków użyteczności publicznej. Działania te 

mają na celu znalezienie oszczędności. 

10. Na podstawie uchwały Zebrania Wiejskiego wsi Nowy Korczyn i uchwały Rady 

Gminy dokonano aktualizacji zakresu prac dotyczących rewitalizacji i ponownie 

złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego.  
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11. Odbyła się kontrola z Urzędu Marszałkowskiego realizacji projektu przebudowy drogi 

gminnej Winiary- Czarkowy.  

12. W porozumieniu ze Świętokrzyskim Zarządem Dróg Wojewódzkich trwa uzgadnianie 

projektowe przebudowy drogi wojewódzkiej w miejscowości Strożyska.  

13. Nie wpłynęła żadna oferta na sprzedaż Autosanu, stąd ogłoszenie drugiego 

postępowania przetargowego na jego zbycie.  

14. Kontrolą z Urzędu Marszałkowskiego objęto także świetlicę w Pawłowie, która 

została wyremontowana ze środków z ŚBRR.  

15. Nie wyłoniono w drodze przetargu  nabywcy na działkę zabudowaną w Brzostkowie, 

na której nakłady budowlane są własnością jednego  z mieszkańców tej miejscowości 

oraz na działkę w Grotnikach Dużych.  

16. Trwa w GOK wymiana instalacji centralnego ogrzewania z węglowej na gazową.  

17. Na podstawie uchwały Rady Gminy w piątek została zawarta umowa z księdzem 

Stanisławem Słowikiem na użyczenie budynku po szkole w Piasku Wielkim. W 

zależności od środków jakie się uda pozyskać przez CARITAS powstanie tam dom 

opieki społecznej, dom pomocy rodzinie bądź dom opieki całodobowej.  

18.  W związku z pojawieniem się możliwość pozyskania z Funduszu Solidarności 

środków na odbudowę infrastruktury uszkodzonej w powodzi w  2010r. Gmina 

zgłosiła część dróg o takie dofinansowanie. Trwa ich weryfikacja przez MSWiA.  

19. W nawiązaniu do poprzedniej sesji zwrócono się do sołtysów i radnych z pismem 

odnośnie racjonalizacji oświetlenia na terenie Gminy.  

Ad. 5. 

Głos zabrał pan Kierownik OT KRUS w Busku- Zdroju Andrzej Materek, by wyjaśnić 

pewne kwestie dotyczące ubezpieczenia społecznego rolników. Zapewnił, że nie należy się 

obawiać się żadnych rewolucyjnych zmian, gdyż w całej Europie istnieje instytucja zajmująca 

się ubezpieczeniem rolników, która jest odrębna  od ubezpieczenia powszechnego.  

Dodał, ze jakiekolwiek przekształcenia mogą być procesem długoterminowym, gdyż 

KRUS obecnie wypłaca renty, emerytury, pobiera składki, a dodatkowo musi być ustalona 

dochodowość w rolnictwie. Rolnik płaci jedynie podatek rolny, a nie dochodowy, co 

powoduje, że drastycznych zmian nie będzie mogą być ewentualnie zmiany ewolucyjne. 

Pojawiające się spekulacje na temat dalszego losu KRUS są wynikiem pojawienia się 

informacji, że z budżetu KRUS otrzymuje dotację w wysokości 16mld zł, podczas gdy ZUS 

otrzymuje 55mld zł.    

Poinformował, że pojawiły się głosy, by niektórych rolników wciągnąć do systemu 

ZUS, jednakże ze względu na nieustalenie dochodowości trudno stwierdzić, który z rolników 

jest bogatszy i temat pozostał w tzw. „zawieszeniu”.   

Zapewnił, że nie będzie podwyższenia składki. W jej skład wchodzi składka 

emerytalno-rentowa, która ze względu na brak rewaloryzacji rent i emerytur nie ulega zmianie  

oraz wypadkowo- chorobowo- macierzyńska, która tez nie ulega zwiększeniu.   

Zwrócił uwagę, że w związku z tym, że wszyscy rolnicy płacą jednakową składkę 

trybunał Konstytucyjny orzekł, by zróżnicować tę składkę, dlatego też Rząd do końca lutego 

ma podjąć odpowiednie działania  w tej kwestii. Stąd też propozycja Ministerstwa Rolnictwa, 

by przy składce zdrowotnej wprowadzić następujące kryteria wg obszaru gospodarstwa: dla 

rolników do 6ha bez zwiększenia składki, 6-15ha- składka na poziomie 18zł i powyżej 15 ha- 

składka w granicach 35zł. Dodał, że do tej pory składka w wysokości 9% była płatna 
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ryczałtowo przez budżet państwa. Przedstawione wyżej zmiany spowodują, że rolnicy będą 

płacić jedynie 1% tej składki, a pozostała cześć będzie nadal pochodzić z budżetu państwa.  

Pan Kierownik zwrócił uwagę, że zmiany proponowane przez Rząd w kwestii wieku 

emerytalnego w ZUS miałyby odzwierciedlenie także w KRUS. Przypomniał, że dotychczas 

wiekiem emerytalnym w rolnictwie jest 55 lat kobieta, 60 lat mężczyzna tzw. wcześniejsza 

emerytura pod warunkiem płacenia składek przez co najmniej 30 lat, 60 lat kobiety i 65 lat 

mężczyźni tzw. pełna emerytura przy 25 latach płacenia składki  KRUS-ie.   

Odniósł się także do propozycji włączenia KRUS w  ZUS, co nie jest dobrym 

pomysłem, gdyż KRUS generuje znacznie mniejsze koszty i wówczas nakłady rolników 

musiałyby zostać zwiększone.  

Mówi się także o tzw. uszczelnianiu systemu emerytalnego rolników pod kątem 

działalności gospodarczej. Dotychczas jest tak, że jeżeli rolnik podlega ubezpieczeniu 

w KRUS przez co najmniej 3 lata i chce zwiększyć swój dochód może otworzyć działalność 

gospodarczą i podlegać nadal KRUS-owi. Może on podlegać temu ubezpieczeniu dopóki jego 

dochodowość nie przekroczy kwoty granicznej- ok. 3tys. zł,  jaką jest płacony podatek do 

Urzędu Skarbowego. Podkreślił, że rolnik, który osiąga duże dochody i płaci do Urzędu 

Skarbowego wysokie podatki automatycznie jest kierowany do ZUS.  Zatem w KRUS-sie 

zostają jedynie rolnicy i przedsiębiorcy prowadzący działalność w niewielki rozmiarze.   

Pan Kierownik zwrócił uwagę, że Rząd może się zainteresować tym dużymi rolnikami 

z północy kraju, gdzie dużo jest rolników z gospodarstwami powyżej 50ha i 100 ha. W naszej 

ewidencji rolników powyżej 50ha jest do 10, natomiast powyżej 100ha -3.  

Następnie odniósł się do sprawy tzw. zawieszenia przez KRUS pełnego świadczenia 

emerytalnego dla rolników, którzy nie  przekazali własnego gospodarstwa. Zwrócił uwagę, że 

niezdecydowani rolnicy mają możliwość przekazywania gruntów w dzierżawę osobie obcej. 

Umowa taka musi być sporządzona na piśmie, musi być stwierdzona własnoręczność 

podpisów przez uprawniony do tego organ oraz musi zostać zarejestrowana  w ewidencji 

gruntów Wydziału Geodezji Starostwa. Podkreślił, że umowy niezarejestrowane nie będą 

wiarygodne. Dodał, że jest możliwość sporządzenia umowy w formie aktu notarialnego u 

notariusza, która z pewnością ma moc prawną w każdej instytucji.  

Pan Kierownik poinformował o okolicznościach, które należy zgłaszać do KRUS 

m.in. wyjazd za granicę, gdyż rolnik może prowadzić tylko działalność na terenie kraju, 

a wyjeżdżając w celach zarobkowych podlega innemu ubezpieczeniu, jednakże ubiegając się 

o emeryturę po okazaniu świadectwa pracy ten czas zostanie im doliczony do stażu pracy  są 

to tzw. okresu uzupełniające. Wyjątek stanowi wyjazd w celach turystycznych. Ponadto 

zgłasza się w KRUS-ie, jeżeli osoba posiada uprawnienia do świadczenia w ZUS,  zawarła 

umowę o pracę bądź zlecenia (wyjątek umowa o dzieło).  

 Przypomniał, że w przypadku działalności gospodarczej prowadzonej w KRUS 

składka płacona jest w podwójnej wysokości to również należy pamiętać o złożeniu do 31 

maja zaświadczenia z Urzędu Skarbowego o kwocie należnego podatku. Nie dostarczenie 

takiego dokumentu skutkuje wykluczeniem z ubezpieczenia. Dodał, że prowadzenie 

działalności gospodarczej przez rolnika poza granicami Polski również skutkuje 

wykluczeniem z KRUS.  
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Pan Wiktor Kwas zwrócił uwagę, że przy ustalaniu składki zdrowotnej zasadne byłoby także 

branie pod uwagę bonitacji ziemi, gdyż inny dochód jest z ziemi I klasy a inny z IV. Zwrócił 

uwagę, że prowadzona jest nagonka na rolników podczas, gdy o wiele mniej jest dopłacane 

do KRUS niż do ZUS.  

Pan Kierownik wyjaśnił, że nie jest to jeszcze sztywne ustalenie i KRUS będzie optował za 

zwiększeniem przedziałów proponowanych przez Ministerstwo.    

 

Pan Kierownik przygotował test wielokrotnego wyboru dla radnych i sołtysów, który 

najlepiej wypełnili: pan Grzegorz Borla, pan Zbigniew Jagiełło, pan Henryk Juszczyk i w 

związku  tym otrzymali nagrody.   

 

Na zakończenie pan Kierownik zwrócił uwagę, że KRUS to nie tylko płacenie składek, ale 

także możliwość skorzystania z sanatoriów. Dodał, że najwięcej dzieci z  terenu Gminy Nowy 

Korczyn wyjechało na kolenie współfinansowane właśnie  przez KRUS.  

 

Pan Wójt podziękował panu Kierownikowi za przybycie na sesję i udzielenie informacji nt. 

działania KRUS. Zadeklarował dalszą współpracę z tą instytucją, dodał, że również podczas 

ferii będzie możliwość zorganizowania wypoczynku zimowego dla dzieci rolników 

podlegających pod KRUS.    

 

Ad.6. 

W punkcie tym głos zabrał pan Dariusz Szczepanik przedstawiciel PCPR w Busku Zdroju, 

który przy pomocy prezentacji multimedialnej podsumował realizowany w tym roku program 

dofinansowany z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach PO KL pn. „Nowy Zawód- 

Nowy Start”. Ponadto prosił radnych i sołtysów zachęcanie osób z terenu Gminy Nowy 

Korczyn do wzięcia udziału w kolejnej edycji w 2012roku.  

 

Pan Przewodniczący RG udzielił głosu panu Kierownikowi GOPS Sławomirowi 

Wawrzeńcowi.  

Pan Kierownik poinformował, że terenie województwa świętokrzyskiego prowadzona 

jest  „Akcja zima” dotyczącą osób bezdomnych głównie nadużywających alkoholu. Dodał, że 

osoby te są najbardziej narażone w okresie mrozów. Zaapelował, by zwracać uwagę na takie 

osoby, nie bać się reagować i nie pozostawiać je bez opieki. Osoby te należy zgłaszać do 

GOPS lub Straży Gminnej w godzinach urzędowania, bądź na Policję.       

Poinformował, że w Świniarach w gminie Solec – Zdrój zostało uruchomione 

schronisko dla osób bezdomnych i tam w  pierwszej kolejności takie osoby będą 

umieszczane. Również w Busku- Zdroju znajduje się taka placówka.  

Poprosił również o zgłaszanie do GOPS osób samotnych, pozbawionych opieki, by 

móc im pomóc spędzić zimę. Dodał, że również osobom nadużywającym alkoholu Ośrodek 

dostarcza po 200-300kg węgla, by uniemożliwić im jego odsprzedanie.  

Pan Kierownik poinformował, że od 1 stycznia 2012r. Gmina otrzymuje następne 

zadanie do realizacji na podstawie ustawy z 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie  

pieczy zastępczej. Jest to wspieranie rodzin mających trudności w  wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych poprzez opracowanie i realizację gminnych programów 

wpierania rodziny, tworzenie możliwości podnoszenia kwalifikacji centrów pomocy rodzinie, 
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tworzenie oraz rozwój opieki nad dzieckiem, placówek wsparcia dziennego oraz praca 

z rodziną z trudnościami.   

 W związku  z tym nie ominie Gminę finansowanie tych zadań, a więc koszty szkoleń 

rodzin wspierających, podnoszenie kwalifikacji przez asystentów rodziny, koszty udzielenia 

wsparcia takim rodzinom, współfinansowanie pobytu dzieci w  rodzinach zastępczych, w 

domach dziecka, w placówkach szkolno-wychowawczych. Gmina zobowiązana będzie do 

sporządzania sprawozdań z wykonywania tych zadań.  

Od nowego roku gmina będzie ponosić koszty związane  pobytem dziecka z terenu 

Gminy Nowy Korczyn w rodzinie zastępczej czy rodzinnym domu dziecka. Dodał, że na 

chwilę obecną nie ma dzieci z naszej gminy w tego typu placówkach. Zgodnie z ustawą w 

pierwszym roku pobytu ponosi się koszty w  wysokości 10% koszów utrzymania, w drugim 

30%, a w trzecim i dalszych latach -50%.  

Zwrócił uwagę, że ustawa ta tworzy nowe stanowisko pracy – asystent rodziny, który 

ma wspomagać rodzinę w trudnej sytuacji. Angażowanie asystenta będzie dopiero na wniosek  

pracownika socjalnego, który po wcześniej przeprowadzonym wywiadzie stwierdzi jego 

konieczność. Po otrzymaniu wniosku kierownik ośrodka decyduje o skierowanie do asystenta 

rodziny. Dodał, że do tego zadania Gmina może otrzymać wsparcie w postaci dotacji do 50% 

kosztów, resztę musi zapewnić z własnego budżetu.    

Przypomniał, że Gmina za utrzymanie 18 pensjonariuszy w domach pomocy 

społecznej wydaje rocznie 350-400tys. zł. Zatem popiera utworzenie DPS na terenie naszej 

Gminy, gdyż społeczeństwo się starzeje i wymaga stałej opieki. Podkreślił, że skierowanie do 

domu opieki jest ostatecznością, gdyż w pierwszej kolejności zapewnia się takiej osobie 

opiekę w miejscu zamieszkania. Przed skierowaniem do domu opieki każdorazowo 

kierowany jest wniosek do sądu o ustalenie obowiązku alimentacyjnego, by również i dzieci 

ponosiły koszty utrzymania rodziców w takich placówkach.  

 

W związku z usłyszaną plotką pani radna Teresa Krupska  

zapytała czy prawdą jest, że w stosunku do jednego pracownika GOPS  prowadzone jest 

śledztwo i była u niego jakaś komisja i czy dopuścił się on jakiegoś przestępstwa.    

Pan Wójt wyjaśnił, że wie kogo dotyczy ta plotka, jednakże jest to sprawa urzędowa 

i obowiązuje zachowanie tajemnicy zawodowej w związku z ustawą o ochronie danych 

osobowych. Dodał, że na etapie postępowania administracyjnego sprawę można wyjaśnić, bez 

angażowania radnych i sołtysów. Poinformował, że zapytanie było skierowane od służb 

nadzoru i zasadne było odpowiedzenie na nie.   

 

Pani Małgorzata Matusik zapytała dlaczego pana Wójta nie obowiązywała tajemnica na 

zebraniach wiejskich w 24 miejscowościach, na których opowiadał różne „dyrdymały” o niej 

i o panu Wiktorze Kwasie. Dodała, że wówczas wolno było mówić niepotwierdzone 

informacje.      

 

Pan Przewodniczący RG zwróci uwagę, że pytanie to powinno być zadane w wolnych 

wnioskach, gdyż nie dotyczy bieżącej dyskusji. Następnie przypomniał apel pana Kierownika 

GOPS o tym, żeby zgłaszać osoby, które będą potrzebowały pomocy, by Ośrodek mógł jak 

najlepiej, najszybciej i najskuteczniej udzielić pomocy.   
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Pan Wójt dodał, że w obecności pana Przewodniczącego podczas podpisywania umowy 

z księdzem Stanisławem Słowikiem padła propozycja, aby zgłaszały się do CARITAS osoby, 

które zadeklarowałyby chęć odpłatnego poprowadzenia domu pomocy i zamieszkania  w tym 

budynku po jego remoncie. Zwrócił uwagę, że ksiądz Słowik podpisał zobowiązanie, że 

pierwszeństwo w zatrudnieniu w powstałej placówce będą mieli mieszkańcy z terenu Gminy 

Nowy Korczyn.    

 

Ad.7. 

W punkcie nikt z radnych nie zgłosił interpelacji.   

 

Ad. 8a. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przedmiotowym projekcie uchwały dokonuje się zmian w 

budżecie gminy w związku ze zwiększeniem części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 

5 520zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów związanych z wypłatą odpraw 

nauczycieli. Ponadto zwiększa się dochody z tytułu uzyskania darowizny pieniężnej w kwocie 

7 873,38zł dla Szkoły Podstawowej w Brzostkowie. Dokonuje się także przesunięcia środków 

na wydatki między rozdziałami w ramach planów finansowych Urzędu Gminy oraz szkół 

działających na terenie gminy Nowy Korczyn.   

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie uchwalenia zmian w budżecie 

Gminy Nowy Korczyn na 2011 rok, ponieważ nie było pytań do przedmiotowego projektu 

uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 13 radnych, nikt nie wyraził 

sprzeciwu, 1 wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały 

został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym się. 

Ad. 8b.   

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w przedstawionym projekcie uchwały wynikają 

z konieczności zwiększenia limitów na przedsięwzięcia wieloletnie dotyczące umów, których 

realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości 

działania jednostki i których płatności przypadają w okresie dłuższym niż rok. Dodał, że  

w ślad za tym wprowadzane stosowne zmiany w prognozie długu.   

Pani radna Teresa Krupska poprosiła panią Skarbnik o szczegółowe zreferowanie dokonanych 

zmian w WPF.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że: 

- w załączniku nr 1 do przedmiotowej uchwały zmiany w dochodach i wydatkach są 

konsekwencją  zmian w uchwale budżetowej, nie dokonano żadnych zmian w pozycjach 

dotyczących długu, 

- w załączniku nr 2 zmianie ulegają limity na wydatki bieżące w punkcie 2 pozycja dotycząca 

wynagrodzeń i ich pochodnych w jednostkach oświatowych ze względu na subwencję 

na odprawę dla nauczycieli, również na wniosek BOSzS dokonano przesunięć  między 

paragrafami.  

Dodała, że uchwała ta musi być zgodna ze zmianami w budżecie. 

 

Pani radna Teresa Krupska zwróciła uwagę, że w pozycji „dochody ze sprzedaży majątku” 

w rubryce na 2012r. znajduje się zero i zapytała czy to oznacza, że nie planuje się 

w przyszłym roku wpływów z tego tytułu.  
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że to są planowane dochody, które zostaną zaktualizowane po 

przyjęciu budżetu na 2012rok. Dodał, że obecnie rozpatrywane są tylko zmiany na rok 2011.    

  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy na lata 2011-2017, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu 

uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 13 radnych, nikt nie był 

przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały 

został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

Pan Przewodniczący zarządził 5min. przerwę.  

 

Ad. 8c. 

Głos zabrała pani Danuta Zborowska, która wyjaśniła, że corocznie zgodnie z ustawą 

o wychowaniu  trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy przyjmuje 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała ile pieniędzy zostało przeznaczone na profilaktykę. 

Pani Danuta Zborowska poinformowała, że zgodnie z załączonym do przedmiotowego 

projektu uchwały Planem Finansowym na „Organizowanie i finansowanie programów 

profilaktycznych” jest 7000zł, na „Zwiększenie dostępności i oddziaływań terapeutycznych” 

jest 2 500zł, na „Wspieranie inicjatyw kulturalnych w gminie”- 16 000zł, również i działania 

związane ze sportem są finansowane z tego Programu.  

 

Następnie pani radna Teresa Krupska zapytała na co są przyznawane środki z pozycji 

„Wspieranie materialne świetlic wiejskich”. 

Pani Danuta Zborowska wyjaśniła, że środki  z tej pozycji w wysokości 22 000zł 

wydatkowane mogą być i na programy świetlicowe, rozgrywki czy opłaty za energię 

elektryczną.  

 

Pani radna Teresa Krupska zwróciła uwagę, że jej zdaniem za małe środki przekazywane są 

dla dyrektorów szkół na programy profilaktyczne.  

Pani Danuta Zborowska wyjaśniła, że szkoły nieodpłatnie realizują programy profilaktyczne, 

a w Planie Finansowy ujęte są tylko wydatki finansowe.    

Pani Dyrektor Bogusława Ziętara dodała, że na wniosek dyrektorów szkół ze środków 

z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zakupywane 

są typowo profilaktyczne pomoce dydaktyczne do świetlic, płyty DVD czy teatrzyki 

profilaktyczne. 

Pani Danuta Zborowska dodała, że możliwe jest także przesunięcie środków między 

zadaniami w przypadku, gdyby okazała się ta kwota niewystarczająca.  

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy znaleziono już nauczyciela muzyki.  

Pani Danuta Zborowska wyjaśniła, że zajęcia z młodzieżą są prowadzone i planowane jest, że 

w przyszłym roku również będą się one odbywać.  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2012 rok, ponieważ nie było 
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uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za 

było 13 radnych, nikt nie był przeciwko, 1 wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że 

projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

Ad. 8d. 

Pani Danuta Zborowska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą z 29 lipca 2005 roku 

o przeciwdziałaniu narkomanii Rada Gminy jest zobowiązana do przyjęcia opracowanego 

przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Program Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Nowy Korczyn. Zwróciła uwagę, że problem narkomanii dotyczy również 

i mieszkańców naszej gminy, stąd też program, który wprowadza działania związane 

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów tego typu. Dodała, że na finansowanie zadań 

zawartych w tym Programie z tzw. „kapslowego”- z opłat pobieranych przy wydawaniu 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczone jest 10tys. zł.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego 

projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie 

był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 8e. 

Na prośbę pana Przewodniczącego RG głos zabrała pani Dyrektor BOSzS Izabela Błaszczyk- 

Pałys, wyjaśniła, że zgodnie z art. 30 ust. 6 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. – Karta 

Nauczyciela organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego, 

uwzględniając przewidywaną strukturę zatrudnienia, określa dla nauczycieli poszczególnych 

stopni awansu zawodowego, w drodze regulaminu niektóre zasady wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych. Dodała, że projekt 

Regulaminu został uzgodniony ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli 

z terenu gminy Nowy Korczyn i otrzymał pozytywną ocenę.  

 

Pani radna Teresa Krupska poprosiła, aby pani Dyrektor zreferowała wprowadzone zmiany 

do dotychczasowego Regulaminu. Dodała, że jest zdziwiona jak można dyskutować na temat 

Regulaminu, jeżeli nie był analizowany przez Komisje RG.  

 

Pan Przewodniczący RG wyjaśniła, że zebrała się Komisja Oświaty i pozytywnie go 

zaopiniowała.  

Pani radna Teresa Krupska przypomniała, że w poprzednich latach Regulamin był ustalany 

przez wszystkie Komisje RG. Dodała, że dwa lata temu były trzykrotne spotkania w tej 

sprawie, na których dyskutowano nad każdym procentem. Zwróciła uwagę, że dziś nikt 

z radnych nie wie jakie to będą zmiany i jakiego rzędu środki będą na to przeznaczone. 

Ponadto w Komisji Oświaty jest pan Przewodniczący RG będący nauczycielem, pani 

Krystyna Szafraniec pracownik BOSzS, stąd wątpliwość co do jego obiektywności.  

Pan Przewodniczący RG wyjaśnił, że w związku ze zmianami w Regulaminie  Gmina nie 

dołoży ani grosza. Środki zawarte w Regulaminie są związane z realizacją art. 30 ustawy 

Karta Nauczyciela z obowiązującymi stawkami. 

Pani radna Terasa Krupska zwróciła uwagę, że wie, że Karta Nauczyciela zapewnia określone 

stawki, ale dodatki tj. funkcyjny czy motywacyjny ustala Gmina i zostały one zwiększone w 



10 

stosunku do tych obowiązujących i stąd zdziwienie jak to jest, że Gmina nie dołoży więcej 

do wynagrodzeń dla nauczycieli.  

Pan Przewodniczący RG wyjaśnił, że zmiany w przedmiotowym Regulaminie są 

wynikiem tego, że wysokość wynagrodzenia nauczycieli jest zagwarantowana przez państwo 

odpowiednią ustawą i gminy mają obowiązek wypłacać je na odpowiednim poziomie. 

Natomiast w przypadku obniżenia pensji mają obowiązek w styczniu wyrównać to, co się 

zaniżyło w ciągu całego roku. Dodał, że w naszej Gminie co roku pensje nauczycieli były 

znacznie zaniżane po to , aby w styczniu wszystkim nauczycielom po równo bez względu na 

to czy ktoś pracuje lepiej czy gorzej te pieniądze wypłacić. W styczniu w momencie kiedy 

jeden budżet jest już zamknięty, a na następny jest jeszcze nie uchwalony gmina zobowiązana 

była wypłacić  z tego tytułu kwotę ok. 300tys. zł.  

Poinformował, że ustalono, że nie ma sensu robić pozornych oszczędności, poza tym 

zmiany te mają na celu zróżnicowanie pracy nauczycieli, gdyż dodatki, które podwyższono są 

dla tych pedagogów, którzy pracują więcej. Przeciwstawianie się tym zmianą oznacza zgodę 

na równe wypłaty bez uwzględnienia tego jak nauczyciel angażował się w swoja pracę. 

Podkreślił, że wprowadzone zmiany zawierają się w dotychczasowych wydatkach na ten cel, 

jedynie chodzi o zlikwidowanie tej wysokiej kwoty wypłacanej w miesiącu styczniu zgodnie 

z art. 30 Karty Nauczyciela. 

 

Następnie pani radna Teresa Krupska poprosiła o przedstawienie opinii związków 

zawodowych oraz protokołu z Komisji Oświaty. 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół znajduje się w Urzędzie Gminy i w związku 

z tym poprosił panią przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawienie stanowiska.  

Pani radna Krystyna Szafraniec jako przewodnicząca Komisji Oświaty wyjaśniła, że Komisja 

zebrała się i dyskutowała nad projektem Regulaminu, również i związki zawodowe 

pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy Regulamin. Dodała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa nakłada na gminę obowiązek wywiązania się ze średnich uposażeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Poinformowała, że w zeszłym 

roku niedoszacowanie wynagrodzeń kosztowało Gminę 220tys. zł i w tym będzie sytuacja 

podobna. W związku z powyższym, by nie dopuścić do takiej sytuacji w roku następnym 

związki zawodowe razem z przedstawicielami Komisji Oświaty i BOSzS dokonali 

szacunkowych wyliczeń, aby na poszczególnych stopniach awansu tak te dodatki ustalić, by 

nauczyciele osiągali zagwarantowane ustawą uposażenie. Stąd też zwiększenie dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego dla dyrektorów i wychowawców. Zwróciła uwagę, że tymi 

dodatkami można sprawić, że nauczyciele będą otrzymywać zapewnione ustawowo 

wynagrodzenia. Celem spotkania Komisji ze związkami było ustalenie na takim poziomie 

dodatków, by zapewnić uposażenie na poziomie gwarantowanym przez ustawodawcę. 

Dodała, że to dyrektorzy będą przyznawać dodatek motywacyjny. Podkreśliła, że Komisja 

Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt Regulaminu. 

Pan Przewodniczący dodał, że jedynym dodatkiem, którego wysokość uchwala Rady Gminy, 

a nie wchodzi on w skład wyliczeń jakie się bierze pod uwagę w art. 30 Karty Nauczyciela 

jest dodatek mieszkaniowy nie została zwiększony i jest jednym z najniższych w powiecie. 

Zwiększone zostały tylko te dodatki, które maja bezpośredni wpływ na wyrównania 

zaniżonych pensji. 

Pan Wójt wyjaśnił, że niewypłacenie tych wyrównań pociągają za sobą sankcje karne. 

Podkreślił, że nowy Regulamin nie oznacza podwyżek dla nauczycieli, jedynie spowoduje 

przydzielenie pieniędzy gwarantowanych z mocy ustawy na każdy miesiąc, podobnie jak jest 

przydzielana subwencja oświatowa, co miesiąc Gmina otrzymuje jej 1/12. Zatem z tej 1/12 

dotacji przeznaczonej na utrzymanie placówek i wypłatę wynagrodzeń w miesiącu styczniu 
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Gmina musiała wypłacić wyrównania zgodnie z art. 30 Karty Nauczyciela oraz zapewnić 

funkcjonowanie jednostkom oświatowym. Uchwalając przedmiotowy Regulamin dzielimy na 

1/12 wydatki, które ponoszone były w jednym miesiącu. Dzięki zmianom zwiększone zostaną 

dodatki, które wliczane są do średniej a pozostałe pozostają bez zmian. Zwrócił uwagę, że po 

likwidacji placówki w Ostrowcach utrzymano zatrudnienie trzech pedagogów, trzech odeszło 

na emerytury, co spowoduje zaniżenie średniej, bo ogólna kwota wynagrodzeń podzielona 

zostanie na większą liczbę nauczycieli. Zwrócił uwagę, że w gminie Wiślica chcąc 

podwyższyć średnią wypłacanych wynagrodzeń po likwidacji dwóch szkół zwolniono 

11nauczycieli. Przypomniał, że zrezygnowano także z łączenia klas dzięki czemu efekt 

nauczania jest lepszy, a dodatki za pracę w utrudnionych warunkach zostały zlikwidowane. 

Podkreślił, że dopóki będzie funkcjonowała Karta Nauczyciela Gminy zobowiązane są do 

zapewnienia nauczycielom średnich wynagrodzeń. Dodał, że w 2012r. Gmina jeszcze będzie 

wypłacała wyrównania nauczycielom w kwocie 230-250tys. zł plus pochodne od 

wynagrodzeń, dopiero w 2013 zostaną one pomniejszone o kwoty zwiększające 

dotychczasowe dodatki. Podkreślił, że zmiany w Regulaminie są tylko ucieczką od 

konieczności wypłaty wysokich wyrównań na początku roku kalendarzowego.  

Pan Przewodniczący RG podkreślił, że Regulamin nie zwiększy środków przeznaczanych do 

tej pory na wynagrodzenia, tylko kwotę wypłacaną w styczniu rozdziela na 12 rat. Następnie 

odniósł się do słów pani radnej jakoby w poprzedniej kadencji nad Regulaminem 

wynagradzania dyskutowali wszyscy radni. Stwierdził, że nie pamięta, aby zebrało się 15 

radnych z przedstawicielami związków zawodowych i dyskutowało nad Regulaminem, 

jedynie w spotkaniach uczestniczyły pojedyncze osoby, co potwierdziły obecne na sesji panie 

dyrektor.  

Pani radna wyjaśniła, że niepełny skład Rady przy tych ustaleniach był wynikiem tego, 

że część po prostu nie mogła przybyć.  

Pan Przewodniczący przypomniał, że w jednym roku podczas ustalania Regulaminu 

wynagradzania wysłano pisma do dyrektorów szkół, że w przypadku, jeżeli związki 

zawodowe nie zgodzą się na zaniżane wynagrodzenie to nauczycielom nie zostaną wypłacone 

żadne dodatki. Zwrócił uwagę także na współpracę organu stanowiącego w poprzedniej 

kadencji z partnerem społecznym jakim jest związek zawodowy i niezapraszaniem 

przedstawicieli na sesje dotyczące oświaty. 

Pani Małgorzata Matusik –Przewodnicząca RG w poprzedniej kadencji poinformowała, że 

taka współpraca z przedstawicielami ZNP spowodowana była zawzinaniem się pana Kulika 

na całą Radę Gminy i jego niechęcią do uczestnictwa w posiedzeniach. 

Pan Przewodniczący poinformował, że nie otrzymywał na piśmie zaproszeń na sesje, które 

prawie zawsze kolidowały z jego pracą zawodową a zaproszenie takie byłoby podstawą do 

zwolnienia z pracy.  

Pani radna Teresa Krupska poprosiła, aby pani Dyrektor odczytała obowiązujące stawki oraz 

te po proponowanych zmianach dodatków dla nauczycieli.   

Pani Dyrektor BOSzS poinformowała, że dodatek motywacyjny wynosił 4%, obecnie 10% 

sumy płac zasadniczych nauczycieli,  dodatek motywacyjny wynosił 0-4%, obecnie 0-20% 

płacy zasadniczej nauczyciela na czas określony, ale nie krótszy niż 3 miesiące i  nie dłuższy 

niż 6 miesięcy, dodatek funkcyjny dla dyrektora szkoły każdego typu był od 300 do 900zł, 

jest od  450 do 900zł, dodatek wychowawcy klasy w  zależności od liczby uczniów w klasie 

do 10 uczniów było 30zł, jest do 12 uczniów 70zł, od 11 do 25 uczniów było  45zł, jest od 13 

do 18 uczniów 80zł, od 21 do 27 uczniów było 55zł, jest obecnie od 19 do 24 uczniów 90zł, 

dodatkowo powyżej 25 uczniów jest 100zł, było 60zł.  Wysokość dodatku za trudne warunki 

pracy w klasie do 15 uczniów było 4% stawki godzinowej osobistego wynagrodzenia 
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zasadniczego za każdą przepracowaną godzinę jest 10%, w przypadku klas powyżej 16 

uczniów było 8% jest 15%. Ponadto w przypadku nagrody ze specjalnego funduszu nagród 

nie uległ zmianie, może być zapisany jako 20% i 80% bądź 0,2 i 0,8 w różnych gminach 

różnie funkcjonuje.  

Pani radna Teresa Krupska odniosła się także do zapisu końcowego „ Niniejszy regulamin 

obowiązuje od 1 stycznia 2012r.”. 

Pani Dyrektor BOSzS wyjaśniła, że jeżeli będzie istnieć potrzeba zmiany regulaminu to 

dokona tego Rada w przeciwnym razie regulamin ten będzie obowiązywał bezterminowo.  

Następnie pani radna Teresa Krupska zapytała panią Skarbnik jak ocenia ten Regulamin  pod 

względem finansowym czy zbytnio nie obciąży on budżetu.  

Pani Skarbnik stwierdziła, że obowiązkiem Gminy jest wypłacenie należnych nauczycielom 

wyrównań, ale łatwiej jest wypłacać w kwotach 1/12 miesięcznie niż na początek roku, gdzie 

dochody jeszcze nie spływają do Gminy wypłacić jednorazowo tak duże środki z budżetu. 

Ze względu na sukcesywne wpływanie dochodów do budżetu Gminy rozłożenie w czasie tych 

wypłat będzie lżejsze do udźwignięcia przez Gminę.   

Pan Wójt zwrócił uwagę, że według nowego Regulaminu docenieni zostaną przez dyrektora 

szkoły nauczyciele bardziej zaangażowani w swoją pracę, bo dotychczas w myśl art. 30  

wszyscy otrzymywali jednakowe wyrównania. Zatem ten argument również przemawia 

za wprowadzeniem proponowanych zmian.  

Pani Dyrektor Bogusława Ziętara zwróciła uwagę, że przedstawione podwyższone stawki 

dodatków nie gwarantują, że w styczniu nie będzie wypłaty wyrównań, gdyż nie są one 

maksymalnymi stawkami określonymi w  funduszu wynagrodzeń. Dodała, że przysłuchując 

się wypowiedziom można się zastanowić czy zależy nam na dobrej jakości edukacji, na 

dorównaniu stawkom wynagrodzeń innych nauczycieli czy by nie zmieniać nic 

w Regulaminie  i jednorazowo wypłacać. Poinformowała, że maksymalna stawka dodatku 

funkcyjnego dla wychowawcy klasy wg nowego Regulaminu wynosi 100zł, natomiast 

w gminie Pacanów 280zł. Podkreśliła, że popiera wniosek związków zawodowych w kwestii 

zmian do Regulaminu, który daje dyrektorowi narzędzie do motywowania nauczycieli do 

lepszej pracy.  Na koniec poprosiła o zrozumienie sprawy i podjęcie uchwały w podanym 

brzmieniu.  

Pani radna Teresa Krupska zapytała ilu nauczycieli jest zatrudnionych w Gminie Nowy 

Korczyn, a ilu jest uczniów. 

Pani Dyrektor BOSzS poinformowała, że zatrudnionych jest 66 nauczycieli, a  w szkołach jest 

503 uczniów.  

Pani Dyrektor Bogumiła Ziętara dodała, że jest 32 nauczycieli dyplomowanych, 26 

mianowanych, 5 kontraktowych i 3 stażystów.   

  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie uchwalenia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Nowy Korczyn, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego 

projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie 

był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 8f.  

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że ponieważ wielokrotnie zgłaszane były wnioski przez 

radnych i sołtysów w imieniu mieszkańców o określenie stosunków Gminy Nowy Korczyn ze 

Związkiem Międzygminnym Nida2000, o zadłużenie Gminy wobec Związku. W związku z 

tym zwrócono się do pana Wójta o możliwość rozważenia obecnych relacji pomiędzy Gminą 

Nowy Korczyna a Związkiem Międzygminnym Nida2000. Dlatego też pan Wójt postanowił 

przedstawić projekt takiej uchwały na dzisiejszej sesji, który zostanie rozpatrzony przez Radę.   

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w związku  pytaniami otwartymi jakie wielokrotnie  pojawiają 

się w kwestii stosunków ze Związkiem Międzygminnym Nida 2000 do rozpatrzenia jest 

uchwała w sprawie rozważenia zasadności ponownego przystąpienia Gminy Nowy Korczyn 

do Związku Międzygminnego Nida 2000. Podkreślił, że uchwała ta nie oznacza przystąpienia 

do Związku jedynie jest uchwałą intencyjną. Dodał, że nadal toczą się postępowania w trybie 

administracyjnym i sądowym m.in. za zobowiązania składkowe Gminy na poczet inwestycji. 

Zwrócił uwagę, że na podstawie tej intencyjnej uchwały ma zamiar przedstawić wszystkie 

argumenty za i przeciw ponownemu przystąpieniu do Związku. Przygotowane analizy określą 

dalszą drogę do postępowania Gminy czy w  Związku czy poza nim. Poinformował, że część 

wyroków z postępowań ze Związkiem spłynęła już do Urzędu Gminy, które niestety są na 

niekorzyść Gminy.  Dodał, że rozważenie ponownego przystąpienia do Związku poprzedzone 

powinno zostać rzetelną analizą i poparte niezbitymi argumentami. Zwrócił uwagę, że  czasie 

opracowywania analizy spłyną wszystkie wyroki, będzie także opinia kancelarii dotycząca 

płacenia składek członkowskich w poprzednich kadencjach, gdyż Gmina kilkakrotnie 

wstępowała i występowała ze Związku. Po podjęciu uchwał w jak najkrótszym czasie postara 

się przedłożyć Radzie wyniki tych analiz. Dodał, że zapisy statutowe Związku potwierdzają 

wyroki sądowe zobowiązujące Gminę do zapłaty zaległych składek, gdyż powinna 

partycypować w kosztach nawet w okresie tzw. wypowiedzenia czy „pogniewania się”. 

Przypomniał, że z powództwa Gminy były różne postępowania przeciwko Związkowi m.in. o 

rażącą niewdzięczność, w którym Gmina zarzucała złe traktowanie przez Związek i chciała 

odebrać działki, które na dodatek nie były działkami Gminy a Związku, bo  zakupione były ze 

środków Związku. Zapewnił, że po przyjęciu przedmiotowego projektu uchwały przygotuje 

wszystkie argumenty za i przeciw przystąpieniu do Związku.  

 

Pani radna Teresa Krupska stwierdziła, że nie ma podstaw do podjęcia przedmiotowego 

projektu uchwały, gdyż radni nie znają argumentów przemawiających „za” i „przeciw” 

przystąpieniem do Związku Międzygminnego Nida 2000. Ponadto nie została przedstawiona 

opinia profesora Kuleszy ani wyroki sądów. Zwróciła uwagę, że w skład Związku miało 

wchodzić 17 gmin, a  obecnie jest tylko 7, co też o czymś świadczy. Poinformowała, że 

argumentem przeciwko wstąpieniu do Związku jest także to, że Gmina posiada własne ujęcie 

wody, które produkuje dobrą wodę. Podkreśliła, że ta uchwała nie jest intencyjną tylko 

wskazuje bezpośrednio na konieczność przystąpienia.  Następnie odczytała uzasadnienie 

do uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Międzygminnego Nida2000 z 2009r., 

w którym  powoływano się na konieczność ponoszenia zbyt dużych koszty na rzecz Związku 

w postaci składki członkowskiej.   

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w zapisie przedmiotowego projektu uchwały dotyczy rozważenia 

zasadności ponownego przystąpienia i  pojawia się w niej zapis o przygotowaniu analiz, nie 

ma nic na temat przystąpienia. Delegacją do ewentualnego przystąpienia będzie opinia 

profesora Kuleszy. Zwrócił uwagę, że Związek powstał z inicjatywy m.in.  i Gminy Nowy 

Korczyn.  Poinformował, że na postępowaniach sądowych Gmina nic nie zyskała, jedynie 

zarabiali mecenasi  zajmujący się tymi sprawami. Stąd też, by ograniczyć koszty sądowe 

pomysł na wykonanie szczegółowej analizy na podstawie, której każdy radny oceni czy 

korzystniej dla Gminy będzie być w Związku czy poza nim. Dodał, że przychodzą ciągle 



14 

monity ze Związku wzywające do uregulowania należności wynikające z zaległych składek, 

które ustalane były uchwałami Związku.  

 

Pani radna Teresa Krupska zarzuciła panu Wójtowi, że jego wypowiedź jest chaotyczna i nie 

poparta żadnymi  argumentami. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina zobowiązana jest zapłacić Związkowi 0,5mln zł, wiec nie 

można mówić o jakimś chaotyczności.  

 

Pani radna Teresa Krupska stwierdziła, że nie rozumie zapisu „uważa się za zasadne 

przygotowanie analiz”, gdyż jej zdaniem nie ma potrzeby wstępowania do Związku. Prosiła 

także pana Dyrektora ZGK o wypowiedzenie w tej kwestii, jednakże odmówił omawiania 

kwestii członkowstwa Gminy w Związku. 

 

Pan Przewodniczący wrócił uwagę, że nie podejmowanie w poprzedniej kadencji żadnych 

kroków spowodowało, że Gmina ma zadłużenie w stosunku do Związku w  wysokości  

0,5mln zł.  

 

W przedmiotowej kwestii głos zabrała pani Małgorzata Matusik-przewodnicząca RG 

w poprzedniej kadencji. Zwróciła uwagę, że przy podejmowaniu tego projektu uchwały 

chodzi o politykę, a inicjatorem powstania Związku wcale nie była Gmina Nowy Korczyn, a  

Solec- Zdrój na czele z panem Wójtem Andrzejem Pałysem. Podkreśliła, że samorządowi w 

działaniu powinien przyświecać jeden cel jakim jest wspólny interes, by jak najmniej wydać i 

jak najwięcej zyskać. Stwierdziła, że żądania Związku o zapłatę składki za 2010r. podczas, 

gdy Gmina z niego wystąpiła w 2009r. jest nonsensem i jest tylko kaprysem Zarządu. Dodała, 

że  nieprawdą jest, że Gmina po wstąpieniu do Związku uzyska jakieś korzyści, gdyż za 6mln. 

zł doprowadzono tylko rurociąg do naszego ujęcia bez jakichkolwiek prac poprawiających 

jego stan czy konstrukcję, a przy tym dając cenę taką, że Gmina zmuszona była w 2009r. 

dotować wodę kwotą ponad 200tys. zł, by nie podwyższać opłat mieszkańcom. Podkreśliła, 

że Gmina mając własne ujęcie powinna się zastanowić w jaki sposób je zrekonstruować, by 

jak najdłużej z niego mogła korzystać. Dodała, że przystąpienie do  Związku będzie dla 

Gminy oznaczało jednie straty, bo składki inwestycje przeznaczane będą na budowę 

wodociągu do Solca, Koszyc, Kazimierzy czy Szczurowej. Ponadto zażądano od Gminy 

składkę z tytułu kosztów administracyjnych w wysokości 64 tys. zł na utrzymanie biura, w 

którym pracowały 2 osoby.  

 

Pan Przewodniczący zaapelował, aby zadawać pytania do przedmiotowego projektu uchwały,  

a nie wygłaszać elaboraty.  

 

Pan Tadeusz Pasternak - radny w poprzedniej kadencji, poinformował, że jest w  posiadaniu 

dokumentu podpisanego przez Janusza Gajdę i Piotra Śliwę, który świadczy, że to nie Gmina 

Nowy Korczyn zakupywała działki dla Związku Nida 2000, a że przekazała własny grunt 

o pow. 22ha na rzecz Związku.     

 

Pan sołtys Zbigniew Jagiełło zapytał skąd Gmina miała ten grunt. Dodał, że został on 

zakupiony ze środków Związku.  

 

Następnie głos zabrał pan Wiktor Kwas- Wójt w poprzedniej kadencji, wyjaśnił, że chciałby 

zasugerować samorządowi gminnemu, by nie wstępować do Związku Nida 2000, gdyż wie 

z własnego doświadczenia, że Gmina w nim traktowana była „per noga”, podobnego zdania 

był także pan Gajda, gdyż wystąpił ze Związku w czasie sprawowania władzy. Wyjaśnił, że 

przeciwstawianie się ponownemu wstąpieniu nie jest wynikiem uporu, a troską, gdyż 
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niebotyczny haracz będzie trzeba będzie płacić Związkowi. Następnie zapytał dlaczego Wójt 

po przejęciu władzy zrezygnował z 198tys. zł od Związku Nida 2000. Zaapelował do Rady, 

by nie wstępować do Związku i nie dać się znowu poniewierać, gdyż Gmina posiada własne 

ujęcie, które produkuje dobrą wodę, co potwierdzają wykonane badania. Dodał, że 

gospodarzowi posiadającemu własną studnie z wielorakich powodów korzystniej jest 

pobierać z niej wodę niż od sąsiada, bo wiąże się to z dodatkowymi kosztami. Zwrócił uwagę, 

że jeżeli Związek zostanie monopolistą w dostarczaniu wody to ceny podyktuje tak wysokie, 

że Gmina nie będzie w stanie tego udźwignąć. Zaapelował, by nie dać się uwikłać ponownie 

w sidła Związku i by nie stać się ponownie jego niewolnikiem. Dodał, że poprzez swoją 

obecność na sesji chciał przekonać Radę do niepodejmowania tej uchwały i zachęcić by 

jeszcze rozważyć wszystkie za i przeciw, zgromadzić materiały i je przeanalizować.  

 

Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, że głos pana Wiktora Kwasa jest pierwszym, który 

popiera głosowanie na „tak” za tą uchwałą, gdyż jest za tym, aby przygotować dokładną 

analizę przedstawiającą relację Gmina  Nowy Korczyn – Związek Międzygminny Nida2000  

i wszelkie dokumenty i opinie. 

 

Pan Wiktor Kwas stwierdził, że jego wypowiedź miała na celu odwieść Radę 

od podejmowania przedmiotowej uchwały.  

Pani Małgorzata Matusik zwróciła uwagę, że Związek tworzyło 17 Gmin, a  teraz zostało 

jedynie 7, a te 10 odeszło i składek nie płacą.  

 

Pan Wójt poprosił pana Wiktora Kwasa, aby wyjaśnił o jakie 190 tys. zł mu chodzi, bo Gmina 

żadnego takiego wyroku nie otrzymała.  

Pan Wiktor Kwas wyjaśnił, że jest to łączna kwota podatku za lata 2006-2008, o którą Gmina 

nie wystąpiła z notą obciążającą.  

 

Pan sołtys Zbigniew Jagiełło zwrócił uwagę, że wszyscy twierdzą, że chcą wiedzieć jak 

przedstawia się sytuacja ze Związkiem, a są przeciwko uchwale, która zobowiązuje Wójta 

do przygotowania w tej kwestii analiz.   

 

Pan Wójt zwrócił uwagę, że zarówno on jak i radca prawny zapoznał się z dokumentacją 

znajdującą się w Urzędzie dotyczącą Związku Międzygminnego Nida 2000 i wie, które 

pozwy były zasadne, a które nie. Jednakże zdumiony jest kwotą 190tys. zł, o której mówił pan 

Wiktor Kwas. Ponadto zaproponował, aby udowodnić tę zarzucaną niegospodarność.  

Podkreślił, że jest uchwała intencyjna, która tylko zobowiązuje do przygotowania analizy, 

a nie oznacza wstąpienia do Związku Nida 2000.  Dodał, że po podjęciu uchwały przygotuje 

stosowne dokumenty, które będzie analizować Rada. Poinformował, że nie ma przesłanek, 

by w tym momencie wstępować do Związku, do tego trzeba się przygotować i dopiero po 

wpłynięciu dokumentów zapozna Radę z postępowaniami jakie toczyły się przeciwko 

Związkowi i z jakimi kosztami się to wiązało dla Gminy. Zwrócił uwagę, że o 

niegospodarności można mówić w przypadku, gdy radca prawny prowadzący sprawę z Nidą 

2000 rocznie zarobił 60tys. zł, a która zakończyła się niekorzystnym dla Gminy wyrokiem.  

Zwrócił uwagę, że wprowadzany jest celowy ferment wśród mieszkańców m.in. poprzez 

informację o zwolnieniu wszystkich pracowników ZGK przy likwidacji tej jednostki czy teraz 

o rzekomym wstąpieniu do Związku Międzygminnego Nida 2000. Dodał, że to 200tys. 

dotacji, o której mówiła pani Małgorzata Matusik to nie było do woda, ale do uruchomienia 

ujęcia. Podkreślił, że analiza będzie rzetelna, gdyż oparta będzie na wyrokach niezawisłych 

sądów.        

 

Pani Małgorzata Matusik zwróciła uwagę, że radca prawny  pracujący dla Urzędu Gminy 

zatrudniony jest także w gminach ościennych, co może spowodować, że przygotowana przez 
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niego analiza będzie nieobiektywna. Dodała, że wodę można kupować ze Związku 

Międzygminnego Nida 2000 nie będąc jego członkiem.  

 

Pan Wójt wyjaśnił, że opinię przygotuje najlepsza w kraju niezależna kancelaria prawna 

z Warszawy na podstawie dokumentów, które wpływają do Urzędu i będzie ona przedmiotem 

dyskusji radnych i sołtysów.  Dodał, że koszt takiej ekspertyzy będzie rzędu 8tys. zł. Zwrócił 

uwagę, że złożenie wniosku z powództwa cywilnego bez wcześniejszej analizy sytuacji ze 

Związkiem Nida 2000 skutkować mogłoby zablokowaniem w budżecie pól mln zł, co nie 

byłoby z korzyścią dla Gminy. Analiza taka określi ponadto jakie konsekwencje wiązać się 

będą z podjęciem konkretnych kroków. Podkreślił, że wyroki wprost mówią, że w pewnych 

sprawach Gmina nie miała racji np. w przypadku nie partycypowania w kosztach inwestycji, 

które realizowane były nie tylko na terenie Gminy Nowy Korczyn.  

 

Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, że podejmując przedmiotowy projekt uchwały 

zobowiązujemy Wójta do przygotowania rzetelnej analizy o stosunkach Gminy z Nidą 2000, 

natomiast nie podejmując tego projektu nie decydujemy się na analizę i nadal będziemy 

„bawić się w przepychanki”.  

 

Pani radna Teresa Krupska stwierdziła, że Rada jest najważniejszym organem  w samorządzie 

i jej decyzje powinny dawać ludziom bezpieczeństwo i powinny być podejmowane w oparciu 

o własne zdanie. Dodała, że jej zdaniem komuś zależy bardziej na tym, aby wprowadzić 

chaos i nadać tej sprawie akt polityczny. Poinformowała, że też chce poznać rzetelną opinię 

w przedmiotowej sprawie, ale bez konieczności podejmowania uchwały.  Zwróciła uwagę, że 

ponieważ jest w  mniejszości jej zdanie nie jest brane pod uwagę. Następnie odniosła się 

do uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły w Ostrowcach, która również była  

intencyjną, a na kolejnej sesji zapadła decyzja o jej całkowitej likwidacji, twierdząc, że 

konsekwencją dzisiejszego projektu uchwały będzie w przyszłości przystąpienie do Związku 

Nida 2000 i zamknięcie własnego ujęcia. Ponadto  nie wierzy w zapewnienia Wójta, bo 

oddanie odbierania śmieci firmie z zewnątrz czy zmiana przewoźnika skutkować będzie tym, 

że nasi mieszkańcy pozostaną bez pracy.  

 

Pan sołtys Zbigniew Jagiełło zwrócił uwagę, że oddanie obioru śmieci innej firmie 

spowodowało, że Gmina nie musi dotować z budżetu działalności, która przynosiła straty.  

 

Pan radny Zbigniew Zawada zapytał czy wszystkie procesy  ze Związkiem Nida 2000 są już 

zakończone  oraz czy prawdą jest, że przystąpienie do Związku obliguje Gminę do pobierania 

wody z jego ujęcia.  

 

Pan Wójt wyjaśnił, że sprawy pomiędzy Gminą a Związkiem nadal trwają w trybie 

odwoławczym w kwestii składek członkowskich i inwestycyjnych. Natomiast w kwestii wody 

to są w Związku gminy, które wody nie pobierają np. Solec- Zdrój, a takie twierdzenia służą 

jedynie wprowadzaniu mieszkańców w błąd. Celem Związku na chwilę obecną jest 

wybudowanie stacji uzdatniania wody i magistrali głównych wodociągów tranzytowych do 

granic gmin, co po części udało się już wykonać, gdyż wszystkie gminy należące do Związku   

zostały połączone tymi magistralami. Sprawa czy gminy te będą brały wodę czy też nie jest 

odrębną kwestią.  

Następnie pan Wójt przypomniał czego dotyczyły toczące się sprawy ze Związkiem, a było to 

m.in. rażąca niewdzięczność, kwestia działek, podatku kiedy powinien zostać naliczony czy 

z dniem zakończenia inwestycji czy jej rozpoczęcia oraz składek na rzecz Związku. Dodał, że  

w tej analizie będą znajdować się wszystkie postanowienia sądów w w/w sprawach. 

Zaapelował na koniec by przystąpić do głosowania nad uchwałą, a nie dyskutować 

na o przystąpieniem do Związku, bo to nie jest tematem przedmiotowego projektu.  
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Pani wiceprzewodnicząca RG Anna Wiśniewska zapytała co będzie z tymi zobowiązaniami 

wobec Związku, gdy Gmina  przystąpi ponownie do Nidy 2000.  

Pan Wójt poinformował, że poprzez stosowanie trybu odwoławczego Gmina stara się  jedynie 

odwlec spłatę tych zobowiązań w czasie. Ponadto złożono do Związku Międzygminnego 

Nida 2000 pismo z prośbą o umorzenie odsetek i rozłożenie tych należności na raty. 

Podkreślił, że zobowiązania te są nieuchronne i są zasądzone wyrokami. Dodał, że decyzje o 

planowanych inwestycjach na terenie działania Związku zapadały większością głosów, bez 

względu na to czy Gmina Nowy Korczyn była za czy przeciw i stąd zachodziła konieczność 

partycypowania w ich kosztach .      

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie rozważenia zasadności ponownego 

przystąpienia Gminy Nowy Korczyn do Związku Międzygminnego NIDA 2000 w Startym 

Korczynie, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod 

głosowanie jawne, w  którym za było 11 radnych, 1 przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu, po 

czym stwierdził, że uchwałą został przyjęta większością głosów.  

 

Pan Wójt dodał, że bez względu na to jak radni głosowali wszyscy otrzymają sporządzoną 

analizę. Zwrócił uwagę, że te pół miliona zobowiązań wobec Związku Nida 2000 może 

skutkować zablokowaniem konta Gminie, oprócz tego Związek wysyła monity do ZGK 

o zapłatę kary w wysokości ok. 50tys. zł  za zerwanie umowy na dostarczanie wody.  

  

Ad. 9.  

Punkt ten pozostał bezprzedmiotowy.  

 

Ad. 10. 

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy w  związku z wyrokiem sądowym ` 

przywracającym do pracy kierowcę oraz pana Podsiadło ma pan Wójt dla nich zajęcie.  

 

Pan Wójt wyjaśnił, że kwestia ta nie jest w  gestii Rady Gminy, dodał, że pytania to 

powinno być skierowane do Dyrektora BOSzS, gdyż kierowca jest pracownikiem tej 

jednostki.  Natomiast pan Podsiadło zgodnie z umową jaka została w 2007 r. zawarta  w 

Urzędzie Gminy jest inspektorem ds. dróg, zatem wróci na to stanowisko i wspólnie z panem 

Majchrem będą zajmować się drogami i wnioskami unijnymi.    

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy najnowszy autobus szkolny będzie nadal stał 

w krzakach przez całą zimę. 

Pan Wójt wyjaśnił, że stoi on nie w krzakach, ale na placu ZGK i o ile nie będzie 

dodatkowych wyjazdów będzie się tam znajdował dopóki nie zostanie wyłoniony nabywca 

w drodze przetargowej.   

 

Pan Słabiak poprosił, by zgłosić do Powiatowej Komendy Policji w  Busku –Zdroju, 

że pomimo znaku po drodze wojewódzkiej przez wieś Strożyska poruszają się ciężarówki  28-

30t, które niszczą nawierzchnię i zabytkową wieżę z XIV w. Dodał, że niejednokrotnie za 

taką ciężarówką jedzie radiowóz policyjny i nie podejmuje żadnej interwencji. Ponadto 

zwrócił uwagę na spożywanie alkoholu w sklepie w Strożyskach, co znacznie wpływa na 

estetykę otoczenia i w związku z tym poprosił o interwencję strażników gminnych w tej 
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kwestii. Następnie zapytał pana Wójta jak wygląda sprawa przydomowych oczyszczalni i 

instalacji solarnych.  

 

Pan Komendant Straży Gminnej Zbigniew Percik poinformował, że w kwestii drogi 

wojewódzkiej straż gminna nie może zrobić nic, również i policja ma ograniczone 

możliwości, gdyż przy takim tonażu samochody winny mieć zmierzony nacisk osi, który 

wykonywany jest przy użyciu specjalistycznego sprzętu w miejscach do tego pomiaru 

przystosowanych. Dodał, że w praktyce taki pomiar może dokonać Inspekcja Transportu 

Drogowego oraz niektórzy policjanci ruchu drogowego, zabronione jest to policjantom innego 

pionu stąd też sytuacje o jakich wspominał pan Słabiak. Zapewnił pan Komendant, że wystąpi 

w  przyszłym tygodniu z pismem do Inspekcji Transportu Drogowego o interwencję, dodał, 

że zwiększenie natężenia ruchu spowodowane jest tym, że kierowcy poruszający się tą drogą 

unikają punktu pomiaru w Chwalibogowicach.  

Natomiast w kwestii sklepu to strażnicy pokażą się tam. Zwrócił uwagę, że w Straży 

zatrudnionych jest „2,5” pracowników, a miejscowości jest 24 w Gminie, zatem w miesiącu 

nie jest możliwe patrolowanie wszystkich miejscowości, dodatkowo odbywa się praca 

z urządzeniem. Po wystosowaniu pism do sołtysów i radnych  znacznie zmalała liczba 

mieszkańców naszej Gminy rejestrowanych przez radar. Przypomniał, że  miejsca pomiaru są 

stałe oraz znajdują się znaki informujące o pomiarze prędkości, jednakże nadal znajdują się 

rekordziści jeżdżący po 140-150 km/h  po drodze powiatowej. Dodał, że na wniosek policji 

trzykrotnie strażnicy uczestniczyli przy kaskadowym pomiarze prędkości: w Dobrowodzie 

„suszarka”, w Piasku fotoradar i w Nowym Korczynie „suszarka”. Wówczas w ciągu 3,5 

akcji w Dobrowodzie wystawiono ok. 90 mandatów, a  dużo mniej w pozostałych dwóch 

miejscowościach.         

Pan Komendant odniósł się także do ostatnich interwencji dotyczących bezdomnych 

zwierząt i odławiania psów. W związku z  tym zapytał czy strażnicy mają odławiać wszystkie 

psy, co spowoduje, że Gmina będzie musiała płacić schronisku za ich utrzymanie czy tylko 

tyko te agresywne. Zwrócił uwagę, że Gmina nie posiada także odpowiedniego pojazdu 

do przewozu zwierząt bez łamania przepisów.  

Ponadto Straż odbyła interwencję odnośnie handlu obwoźnego, dodał, że strażnicy 

mogą jedynie sprawdzić czy podmiot posiada zezwolenie na tego typu działalność i czy 

handluje zgodnie z przepisami ruchu drogowego. Zwrócił uwagę, że Rada Gminy może w 

drodze uchwały ustalić miejsca przeznaczone do handlu i wówczas będzie można 

egzekwować przestrzeganie tych przepisów.    

Pan Komendant odniósł się także do zgłaszanego przez mieszkańców przypadku 

żebractwa na terenie Nowego Korczyna, które czasami kończy się wyzwiskami. Zwrócił 

uwagę, że ze względu na sprawcę tego czynu, który ze względu na wiek i stan zdrowia sąd 

umorzy postępowanie z powodu małej szkodliwości społecznej.  

Na koniec zaapelował, aby zgłaszać do Straży wszelkie zagrożenia. Poinformował, 

że dyżur sprawuje w poniedziałki i środy oraz w niektóre czwartki.   

 

Pan Wójt poinformował, że liderem instalacji kolektorów słonecznych jest Gmina 

Busko- Zdrój i na ostatnim spotkaniu burmistrz wyjaśniał , że wniosek opiniowany jest przez 

Szwajcarów i czekamy na opinię. W kwestii przydomowych oczyszczalni to został złożony 

wniosek na 118 instalacji, który został pozytywnie zweryfikowany i jest na liście rankingowej 
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pod nr 47, co oznacza, że po uzyskaniu oszczędności po postępowaniach przetargowych 

otrzyma on dofinansowanie.  

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy była prowadzona przez Wójta bądź 

Przewodniczącego RG  nagonka lub postępowanie przeciwko pracownikowi GOPS Józefowi 

Boduszkowi i jego rodzinie. Dodała, że to pytanie zadaje, gdyż również boi się o siebie. 

Następnie zapytała czy anonim, który wpłynie do Urzędu jest rozpatrywany.     

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że anonim przez niego nie byłby rozpatrywany, 

natomiast zmuszony jest do ustosunkowania się do pisma podpisanego, szczególnie gdy jest 

to pismo od organu nadrzędnego. Następnie zapewnił, że żadna nagonka nie była prowadzona 

na pracownika GOPS Józefa Boduszka. 

 

Pani  radna Teresa Krupska odniosła się do przedwyborczych zapewnień pana Wójta 

o utworzeniu w Urzędzie profesjonalnego wydziału do pozyskiwania  środków unijnych. 

Zapytała czy powstał, jakie ma osiągnięcia i jakie są szanse na pozyskiwanie środków 

unijnych dla Gminy.  Następnie poprosiła pana Komendanta SG o zainteresowanie się 

problemem kłusownictwa na terenie naszej Gminy i rozstawianymi wnykami i sidłami, 

co spowodowało złapanie się dziecka w lasku przy Kopcu.   

 

Pan Wójt wyjaśnił, że w strukturach Urzędu oddzielna komórka nie powstała, 

jednakże  są osoby, które zajmują się rozliczaniem realizowanych projektów unijnych. Został 

zatrudniony mieszkaniec Czarków, który przez 8 lat pracował w Urzędzie Gminy w  Wiślicy 

i za porozumieniem stron przeszedł do tyt. Urzędu.  Poinformował, że planowane jest 

złożenie dwóch wniosków na powstanie punktów przedszkolnych w Brzostkowie i w Nowym 

Korczynie oraz indywidualizację nauczania w klasach I-III gimnazjum oraz 4-6 szkól 

podstawowych. Złożono m.in. wniosek na budowę placu zabaw w miejscowości Piasek 

Wielki wartości ok. 10tys. zł, na kilka odcinków dróg z tytułu usuwania skutków powodzi, 

gdzie trzeba zapewnić wkład własny w  wysokości 20% wartości inwestycji. Dodał, że 

realizowane projekty szczegółowo opisywane są w dwumiesięczniku Głos z gminy, a poza 

tym podczas Walnych Zebrań OSP w poszczególnych miejscowościach będzie okazja do 

podsumowania roku i przyjmowania wniosków bezpośrednio od mieszkańców w sprawach 

bieżących potrzeb.  

 

Pan Wiktor Kwas zapytał jakie kryteria ma spełniać rodzina, która chciałaby się 

wprowadzić do szkoły  Piasku Wielkim celem prowadzenia powstałej tam placówki oraz w 

jakich miejscowościach będą wykonywane przydomowe oczyszczalnie.  

Następnie odniósł się do kwestii Związku Międzygminnego Nida 2000, zwrócił 

uwagę, że Związek ma zaopatrzyć w wodę 80tys. mieszkańców i wówczas cena wody byłaby 

niższa, a tymczasem część członków nie zaopatruje się w ogóle.  

Ponadto poinformował, że zgodnie z opinią Wojewody sporządzonej na podstawie 84 

dokumentów gmina w momencie przekazywanie przez niego władzy była w bardzo dobrej 

kondycji finansowej i przez 2 lata miała nadwyżki budżetowe.  
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Następnie zapytał czy został uruchomiony fundusz sołecki dla poszczególnych 

miejscowości, bo potrzeby na wsiach są. Dodał, że pan Wójt był orędownikiem takich 

działań. 

Odniósł się  także do wpisu jaki pojawił się w Księdze Gości na stronie internetowej 

Urzędu w rocznicę wyborów, że „odsunięto jarzmo, odsunięto nierobów”, który jest 

bezzasadny, gdyż widać ile inwestycji w poprzedniej kadencji udało się zrealizować. 

W związku  tym zaapelował o wzajemny szacunek. Ponadto przypomniał, że gratulując 

nominacji obecnemu Wójtowi życzył, by udało mu się pozyskać środków dla gminy za więcej 

niż 80mln zł, by obniżył zadłużenie o dalsze 20% i poprawił lokatę gminy  rankingu 

powiatowym, wojewódzkim i krajowym, gdyż jemu udało się  poprawić w kraju o 300 

miejsc, województwie o 10, a w powiecie o 3.     

Na zakończenie życzył wszystkim zebranym wesołych, rodzinnych  Świąt 

i szczęśliwego Nowego Roku. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że osoby bezrobotne zainteresowane  prowadzeniem placówki 

w Piasku Wielkim powinny się zgłaszać bezpośrednio do Caritas.  

Natomiast przydomowe oczyszczalnie będą wykonane w miejscowościach: Piasek 

Wielki, Badrzychowice, Strożyska, Ucisków i Sępichów i złożono stosowny wniosek 

z możliwością dofinansowania w 50% lub 75%.  Dodał, że w planie było wykonanie 340 

oczyszczalni jednak z braku środków na wkład własny musiano zmniejszyć tę ilość.   

W kwestii funduszu sołeckiego, jeżeli Rada Gmina opowie się za jego ustaleniem 

to do marca jest czas na podjęcie stosownej uchwały.  

Ponadto wyjaśnił, że Księga gości daje możliwość mieszkańcom wypowiedzenia się  

na różne tematy, również i krytyki. Dodał, że osoby, które czują się obrażone mogą zgłosić 

się na policję, gdzie jest możliwość  ustalenia personaliów internautów. Na koniec zachęcił 

do konstruktywnej dyskusji na forum i wypowiedzi motywujących samorząd do pracy.  

 Na zakończenie podziękował za konstruktywną dyskusję, za obecność na sesji osób, 

które są zainteresowane sprawami Gminy, radnym i sołtysom życząc odpoczynku i zdrowia 

na Święta. Dodał, że liczy, iż wszelkie dalsze spotkania radnych i sołtysów służyć będą dobru 

społeczeństwa.  

 

Pan Przewodniczący RG zaprosił na 30 grudnia  wszystkich radnych i sołtysów na uroczystą 

sesję podsumowującą cały rok 2011. Następnie życzył  zdrowych, wesołych, spokojnych, 

spędzonych w  gronie rodzinnym Świąt.  

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w szesnastej sesji Rady 

Gminy w Nowym Korczynie i o godz. 19:45 zakończył obrady sesji.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

Protokółowała Monika Kulczyk 


